
Z á p i s n i c a   č. 01/2014
zo zasadnutia Komisie pre školstvo pri MsZ v Poltári, 

ktoré sa uskutočnilo dňa 24. 01. 2014 v budove Mestského úradu v Poltári
___________________________________________________________________________

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny

Program:
   1. Otvorenie zasadnutia
   2. Schválenie programu rokovania  
   3. Dodatok č. 3 k VZN č. 2/2013 o určení  výšky dotácie  na mzdy a prevádzku škôl  
       a školských zariadení zriadených na území mesta Poltár na rok 2014     
   4. Počty detí zapísaných do 1. ročníka ZŠ
   5. Aktuálne informácie SŠoÚ
   6. Prejednanie došlých žiadostí
   7. Správa o činnosti komisie pre školstvo za rok 2013
   8. Diskusia
   9. Záver 

1. Otvorenie zasadnutia
2. Schválenie programu rokovania

Zasadnutie Komisie pre školstvo (KŠ) pri Mestskom zastupiteľstve v Poltári otvorila 
a prítomných  členov  komisie  a  prizvaných  hostí  privítala  jej  predsedníčka  Mgr.  Martina 
Brisudová.  Zároveň  predsedníčka  komisie  oboznámila  všetkých prítomných  s  programom 
rokovania, ktorý následne členovia komisie pre školstvo jednohlasne schválili.  

3. Dodatok č. 3 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Poltár č. 2/2013 o určení 
výšky  dotácie  na mzdy a prevádzku škôl  a školských zariadení  zriadených na 
území mesta Poltár na rok 2014
Predsedníčka  komisie  Mgr.  Brisudová  požiadala  Ing.  Pribilincovú  o  oboznámenie 

prítomných členov komisie  a  prizvaných hostí  s  Dodatkom č.  3  k Všeobecne záväznému 
nariadeniu  mesta  Poltár  č.  2/2013  o určení   výšky  dotácie   na  mzdy  a prevádzku  škôl 
a školských zariadení zriadených na území  mesta Poltár na rok 2014.

Ing. Pribilincová uviedla, že v dňoch 10. 01. a 13. 01. 2014 sa uskutočnilo rokovanie 
ohľadom prípravy rozpočtov pre školské zariadenia  v meste  Poltár,  na ktoré boli  pozvaní 
všetci  riaditelia  škôl.  Prizvaní  riaditelia  a  zástupcovia  mesta  spoločne  prehodnotili  výšku 
finančných prostriedkov, ktoré by mali byť jednotlivým školským zariadeniam v roku 2014 
poskytnuté. 

Mgr. Brisudová oboznámila prítomných, že od všetkých riaditeľov škôl boli vyžiadané 
nasledovné podklady pre rokovanie KŠ: výpočet financovania na základe počtu detí k 15.09. a 
zverejnenému koeficientu na žiaka/dieťa na rok 2014, rozpočty (originálne kompetencie) na 
rok 2014 - MŠ, ŠKD, CVČ, ŠJ a stanovisko k Dodatku č. 3 k VZN č. 2/2013 (postačuje, resp.  
nepostačuje  objem finančných prostriedkov pre školu).  MŠ Sklárska  doručila  požadované 
podklady s oneskorením. Zároveň požiadala riaditeľov škôl, aby predniesli svoje pripomienky 
v rámci financovania škôl, na ktoré im môžu priamo odpovedať prizvaní zástupcovia mesta – 
pán primátor, pani Štrbová a Ing. Pribilincová.

Mgr.  Slebodníková,  riaditeľka  ZUŠ  Poltár,  poďakovala  predsedníčke  komisie  pre 
školstvo  Mgr.  Brisudovej,  členom komisie  pre  školstvo  a všetkým poslancom MsZ,  ktorí 



pripomienkovali a podporili prehodnotenie pôvodného Dodatku č. 2/2013 k VZN č. 2/2013, 
nakoľko Dodatok č. 2/2013 bol pre ZUŠ neprijateľný a nevýhodný. Ďalej konštatovala, že 
dňa 10. 01. 2014 na pracovnom stretnutí bol prekonzultovaný Dodatok č. 3 k VZN č. 2/2013 
a normatív pre ZUŠ, kde bolo zo strany ZUŠ zdôraznené, že odpočet 12 % bol v čase, keď 
ZUŠ-ky  mali  koeficient  13  (individuálna  forma)  a 8  (skupinová  forma),  od  roku  2013 
predstavuje už len 11 a 7. Upozornila tiež na skutočnosť, že ZUŠ už nedostáva normatív na 
všetkých žiakov – vylúčení  sú  tí,  ktorí  študujú v dvoch skupinových formách či  v dvoch 
individuálnych formách, aj keď školné platia za obidva odbory (do roku 2012 sa dostával 
normatív na všetkých žiakov – keď žiak navštevoval napr. 2 skupinové odbory, počítal sa ako 
dvaja žiaci). Predložený rozpočet na rok 2014 v celkovej výške 227 851,- € bol zohľadnený v 
predloženom znení, bol zvýšený o 5 324,- € na kapitálové výdavky školy s poznámkou za 
účasti ušetrených finančných prostriedkov ZUŠ a finančných možností mesta na kúpu malého 
koncertného krídla (rezerva 9 789,- € mesta z pridelených finančných prostriedkov  pre rok 
2014  na  žiakov  ZUŠ).  Z predbežného  prieskumu  trhu  prichádza  do  úvahy  zatiaľ 
najvýhodnejšia  ponuka  –  kúpa  koncertného  krídla  v Maďarskej  republike,  v porovnaní 
s ponukami  v SR a ČR by sa  ušetrilo   približne  4  tis.  €.   Rozpočet  pre  ZUŠ postačuje. 
Mgr.  Slebodníková  oboznámila  členom  komisie  pre  školstvo  s požiadavkou  o pomoc  a 
spoluprácu pri organizovaní nasledovných podujatí ZUŠ v roku 2014:

- V školskom roku 2013/2014 organizuje ZUŠ jubilejný 10. ročník Talentík múz 2014, 
ktorý  sa  uskutoční  10.  júna  2014.  ZUŠ vypracovala  projekt  na  pridelenie  dotácie 
z Banskobystrického  samosprávneho  kraja.  V prípade,  ak  by  nebol  schválený 
požiadala by ZUŠ komisiu pre školstvo o príspevok na spolufinancovanie tejto súťaže.

- ZUŠ plánuje v októbri 2014 oslavu 40. výročia existencie ZUŠ Poltár (školský rok 
2014/2015) v spolupráci so zriaďovateľom a komisie pre školstvo. 

- ZUŠ každý rok uskutočňuje vyradenie absolventov I., II. stupňa a štúdia pre dospelých 
slávnostným  koncertom,  výstavou,  kedy  žiaci  a študenti  získavajú  podľa  §  17 
školského zákona umelecké vzdelanie. ZUŠ tlmočila požiadavku komisii pre školstvo 
a zriaďovateľovi o organizačné – priestorové zabezpečenie slávnostného vyraďovania 
v priestoroch obradnej miestnosti mestského úradu a účasti zástupcov komisie a mesta 
na  tomto  slávnostnom  akte.  Predpokladaný  termín  vyraďovania  –  06.  06.  2014 
(piatok).

Mgr.  Slebodníková  kontaktovala  zriaďovateľa  s  otázkou  či  je  možné  získať  inou 
formou finančné prostriedky namiesto vzdelávacích poukazov.  

Jarmila Štrbová, vedúca finančného oddelenia uviedla, že mestu zostáva rezerva   
vo výške 4, 5 %, ktorá bude použitá na riešenie havarijných situácií v školských zariadeniach, 
na  financovanie  školení,  na  kreditové  príplatky,  spolufinancovanie  projektov  z EÚ.  Tieto 
finančné  prostriedky  budú  využité  výlučne  pre  školstvo.  Iná  forma  získania  finančných 
prostriedkov  namiesto  vzdelávacích  poukazov  je  možnosť  podať  písomnú  žiadosť  mestu 
o pridelenie finančných prostriedkov z financií určených na záujmovú činnosť.  

Elena  Slavkovská  mala  dotaz  na  pani  Štrbovú  ohľadom  výšky  finančných 
prostriedkov poskytnutých od štátu na správu budov. 

      Mgr. Dirbáková, riaditeľka ZŠ Školská ul., v prípade rozpočtu na rok 2014 pre ZŠ 
Školská ul. konštatovala, že rozdiel medzi prepočtom podľa koeficientu 60,51 a navrhnutým 
Dodatkom č. 3 k VZN č. 2/2013 predstavuje sumu 1 923,- € v prospech mesta. Ďalej uviedla, 
že na pracovnom stretnutí dňa 10. 01. 2014 bol prerokovaný predložený rozpočet, ktorého 
konečný stav je 31 842,- €, z toho 3 462,- € sú predpokladané vlastné príjmy (s odôvodnením, 



že  ZŠ Školská ul.  má nižšie  náklady na  vykurovanie  budovy než  ZŠ Ul.  slobody).  Mgr. 
Dirbáková nemá pripomienky k predloženému rozpočtu. V prípade zmeny rozpočtu v ŠKD 
požiada o zvýšenie finančných prostriedkov formou dohodovacieho konania. 

Bc. Kačániová, riaditeľka MŠ Kanadská ul., uviedla, že s prideleným rozpočtom sú 
spokojní, avšak náklady na stravovanie sa im zdajú vysoké. Zdôraznila, že im ide  o to, aby 
všetky  tri  zariadenia  (MŠ  Sklárska  ul.,  ŠJ,  MŠ  Kanadská  ul.)  mali  rozpočet  taký,  aby 
zriaďovateľ nemusel dofinancovať žiadne z nich, a aby ich rozpočet pokryl všetky náklady. 
Ďalej dodala, že výmena zariadenia v ŠJ  nemôže byť dôvodom na zvyšovanie réžie na stravu, 
nakoľko každé zariadenie môže pracovať len v tom režime, na aké mu postačujú finančné 
prostriedky. V súčasnosti sú náklady na stravovanie 10 575,- €, v tom sú zahrnuté náklady na 
mzdu kuchárky, odvody, energie, voda, náklady spojené s prípravou stravy. Uviedla, že dňa 
13. 01. 2014 sa uskutočnilo pracovné stretnutie za účasti zástupcov mesta, MŠ Kanadskej ul. 
a MŠ Sklárska ul.,  ktorého dôvodom bolo prehodnotenie  financovania stravovania v MŠ 
Kanadská ul., kde boli navrhnuté štyri možnosti riešenia financovania stravovania. Záver z 
uvedeného stretnutia bol taký, že sa predložené možnosti prediskutujú medzi riaditeľkami MŠ 
a vedúca ŠJ predloží skutočné režijné náklady za rok 2013 až  30. 01. 2014.    

Elena  Slavkovská uviedla,  že v prípade režijných nákladov MŠ Kanadská ul.  platí 
rovnakým dielom (1/3 žiakov pomerne s  MŠ Sklárska ul.). 

Vlasta  Kojnoková konštatovala,  že problém vidí  v tom, že nikto v minulosti  nikdy 
neprepočítal energetické náklady, tak, aby boli zrejmé skutočné náklady. Navrhla vykonať 
odpočet plynu počas letných mesiacov, keď MŠ neodoberá plyn, vtedy by sa ukázal rozdiel. 
Tiež  poukázala na čerpanie rozpočtu – ŠJ nemôže zostať v pluse, nie je právny subjekt ako 
ZŠ Slobody.  Požadujú,  aby finančné  prostriedky,  ktoré  sa  zvýšia,  boli  rozpočítané  medzi 
materské školy.  Je potrebné doriešiť režijné náklady, buď bude dofinancovanie vykonávať 
mesto, alebo sa vyberie jedna z navrhovaných štyroch možností.

Pavel Gavalec, primátor mesta, uviedol, že sa ešte nestalo, že by mesto MŠ Kanadská 
ul.  nepomohlo.  Za  dovoz  stravy  pre  MŠ  Kanadská  ul.  sa  neplatí.  Poukázal  na  situáciu 
s kuchárkou v MŠ Kanadská ul. 

Elena  Slavkovská  –  ak  by  bolo  riešenie  namontovať  merače,  tak  je  potrebné  tak 
urobiť.

Mgr. Brisudová – mala dotaz na riaditeľku MŠ Sklárska ul. či je možné namontovať 
merače.

Jana Abelovká – nie je možné namontovať merače, nakoľko majú chladničky v troch 
miestnostiach. 

Mgr. Brisudová – bude potrebné, aby sa riaditeľky materských škôl dohodli a vybrali 
jednu z navrhovaných možností. 

Jana Abelovská – stretnutie ohľadom výberu jednej z navrhovaných štyroch možností 
by bolo možné zrealizovať koncom mesiaca február. 

Mgr. Slavkovský, riaditeľ ZŠ Slobody ul., uviedol, že prípade ZŠ Slobody sa jedná 
konkrétne  o  3  rozpočty na  rok  2014 –  ŠJ,  ŠKD a CVČ.  Po dohode s  mestom v dvoch 
prípadoch bol rozpočet upravený smerom nahor – ŠJ a ŠKD a v prípade CVČ  rozpočet ostal 
nezmenený – uvedený rozpočet sa bude zvyšovať podľa dohody s obcami. Do budúcnosti 
bude potrebné riešiť financovanie CVČ prostredníctvom reálne postaveného rozpočtu, nie na 
počet detí v CVČ. Rozpočet CVČ je bez predpokladaných príspevkov obcí na žiakov, ktorí 
navštevujú centrum a bez štartovného za súťaže od každej školy, ktorá sa súťaží zúčastňuje. V 
prípade CVČ sa uvažuje s príjmami od obcí + štartovné na súťaže. Starostom boli zaslané 
podklady, momentálne sa spracúva metodika podľa počtu žiakov, ktorí sa zúčastňujú súťaží. V 
prípade ŠJ by bolo potrebné zabezpečiť finančné prostriedky na obnovu strojového parku. 
Mgr.  Slavkovský  rešpektuje  rezervu,  ktorú  si  vytvára  zriaďovateľ  s poznámkou,  že  je 
potrebné  zdokumentovať   použitie  rezervných  finančných  prostriedkov,  či  boli  použité 



v školstve  v príslušnom  roku.  Ďalej  uviedol,  že  by  bolo  dobré  tiež  pouvažovať  nad 
slávnostným vyraďovaním žiakov 9. ročníka na pôde mestského úradu za účasti zástupcov 
mesta.  Bolo  by vhodné  uvedené  slávnostné  vyraďovanie  zaradiť  do  harmonogramu akcií 
mesta.

Jana Abelovská, riaditeľka MŠ Sklárska ul., uviedla, že po pracovnom stretnutí dňa 
13.01.2014 a navýšení rozpočtu MŠ zhruba na 95 % z finančných prostriedkov pridelených 
štátom je spokojná. 

4. Počty detí zapísaných do 1. ročníka ZŠ 
Mgr. Dirbáková uviedla, že do 1. roč. ZŠ je zapísaných 35 detí, dve deti majú odklad, 

10  detí  by  malo  navštevovať  nultý  ročník.  Vyzdvihla  opodstatnenosť  nultého  ročníka  a  
uviedla, že deti z nultého ročníka patria k najlepším žiakom v 1. ročníku. 

Mgr. Slavkovský uviedol, že majú zapísaných 35 detí, z toho 2 deti majú odklad a 
žiadne dieťa nebude navštevovať nultý ročník. 

 
5. Aktuálne informácie  SŠoÚ
Ing. Pribilincová informovala prítomných členov komisie o nasledovnej činnosti:

- pomoc  pri  príprave  rozpočtov  obcí  v  okrese  Poltár  +  usmerňovanie  starostov  pri 
financovaní školstva

- poradenská činnosť a osobná návšteva školy v Hrnčiarskych Zalužanoch

- pracovné stretnutie s riaditeľmi školských zariadení mesta Poltár – príprava rozpočtu – 
vypracovanie Dodatku č. 3 k VZN č. 2/2013

- kontrola  cestovného  za  obdobie  –  mesiace  september  až  december  2013  – 
rozpracované

- riešenie priestupkov – zanedbávanie školskej dochádzky – vymeškávanie vyučovania 
– spolupráca s Mgr. Dirbákovou a Okresným úradom v Banskej Bystrici

- príprava listov pre starostov obcí ohľadom financovania CVČ 

Ďalej  Ing.  Pribilincová  informovala  o  výberovom konaní  riaditeľky v  MŠ Kanadská  ul.. 
24.01.2014 do 14.00 hod. je možné predkladať žiadosti o zaradenie do výberového konania. V 
prípade doručenia podkladov do VK sa otvárania obálok za KŠ zúčastní predsedníčka Mgr. 
Martina Brisudová.

6. Prejednanie došlých žiadostí 
K dnešnému dňu nebola doručená komisii pre školstvo žiadna žiadosť na prejednanie. 

7. Správa o činnosti komisie pre školstvo za rok 2013
Správa  o  činnosti  komisie  pre  školstvo  za  rok  2013  bola  zaslaná  členom  KŠ 

elektronicky,  na  zasadnutí  KŠ  bola  prejednaná  a  bude  predložená  na  zasadnutie  MsR  a 
Mestského zastupiteľstva v Poltári v mesiaci február 2014.

8. Diskusia
Mgr. Brisudová uviedla, že v súvislosti s blížiacim sa Dňom učiteľov zaslala členom 

komisie dve ponuky na hudobné vystúpenie. Konkrétne sa jedná o sláčikové kvarteto a o 
kapelu  OTTO  VOCE.  Bude  potrebné  do  budúceho  zasadnutia  komisie  porozmýšľať  a 



predniesť  návrhy  na  prípravu  kultúrneho  programu  pri  príležitosti  Dňa  učiteľov.  Ďalej 
tlmočila návrh predsedu kultúrnej komisie Pavla Sihelského pozvať v rámci programu Dňa 
učiteľov ochotnícke divadlo z Hriňovej. Predsedníčka komisie konštatovala, že na rok 2014 sa 
rozpočet komisie školstva nenavýšil.

Prijaté uznesenia:

Kto je za to, aby Komisia pre školstvo pri MsZ v Poltári odporučila schváliť  Dodatok č. 3  
k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Poltár č. 2/2013 o určení  výšky dotácie  na mzdy  
a prevádzku škôl a školských zariadení na území mesta Poltár na rok 2014 na zasadnutí  
Mestského zastupiteľstva v Poltári dňa 31. 01. 2014? 
Hlasovanie
Za: 6 Proti: - Zdržali sa: -

Uznesenie č. 01/2014

Komisia pre školstvo pri Mestskom zastupiteľstve v Poltári na svojom zasadnutí dňa 
24.01.2014 odporúča schváliť  Dodatok č. 3 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta 
Poltár č. 2/2013 o určení  výšky dotácie  na mzdy a prevádzku škôl a školských zariadení 
na území mesta Poltár na rok 2014 na zasadnutí MsZ dňa 31. 01. 2014. 

            9. Záver
Zasadnutie Komisie pre školstvo pri  MsZ v Poltári  ukončila predsedníčka komisie 

Mgr. Martina Brisudová, ktorá sa všetkým prítomným poďakovala za účasť.
Členovia  komisie  pre  školstvo  sa  na  svojom  zasadnutí  dohodli,  že  nasledujúce 

zasadnutie komisie bude verejné.  

V Poltári, dňa 29. 01. 2014
Zapísala: Mgr. Aneta Melicherová

Mgr. Martina Brisudová
predsedníčka komisie



Komisia pre školstvo pri Mestskom zastupiteľstve v Poltári

Uznesenie č. 01/2014

Komisia  pre  školstvo  pri  Mestskom  zastupiteľstve  v  Poltári  na  svojom  zasadnutí  dňa  
24.01.2014

 O D P O R Ú Č A   

Mestskému  zastupiteľstvu  v  Poltári  schváliť  Dodatok  č.  3  k  Všeobecne  záväznému  
nariadeniu mesta Poltár  č.  2/2013 o určení   výšky dotácie   na mzdy a prevádzku škôl  
a školských zariadení na území mesta Poltár na rok 2014 na zasadnutí MsZ dňa 31. 01.  
2014.

Mgr. Martina Brisudová
predsedníčka komisie


